

Protokół Nr L/17
z sesji Rady Gminy Szczaniec
z dnia 25 października 2017 r.

Pani Wiesława Sieńkowska – Przewodnicząca Rady Gminy Szczaniec – otworzyła posiedzenie L zwyczajnej sesji Rady Gminy Szczaniec o godz. 10.05 w Mediatece.

Stwierdziła, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym może obradować i podejmować prawomocne uchwały Rada Gminy.

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

W sesji uczestniczyli:

- Sekretarz Gminy Szczaniec- Pan Czesław Słodnik
 - Skarbnik Gminy Szczaniec- Pani Elżbieta Baranowska
- oraz Sołtysi i zaproszeni goście

Lista gości stanowi załącznik do protokołu.

Ad.2

Przewodnicząca Rady W. Sieńkowska - przedstawiła porządek obrad.

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Głosowanie wniosków o zmianę porządku obrad.
4. Głosowanie nad przyjęciem uwag do protokołów z poprzednich sesji
5. Koncepcja i montaż finansowy wymiany oświetlenia ulicznego na LED na terenie gminy- Mariusz Woźniak –Prezes FROATON
6. Ocena klubów sportowych na terenie Gminy Szczaniec.
7. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych.
8. Raport z realizowanej Strategii Rozwoju Gminy.
9. Rozpatrzenie projektów uchwał:
 - 1) w sprawie przejęcia zadania z zakresu własności Powiatu Świebodzińskiego – **druk Nr 63**
 - 2) w sprawie przejęcia zadania z zakresu własności Powiatu Świebodzińskiego – **druk Nr 64**
 - 3) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości- **druk Nr 65**
 - 4) w sprawie rozpatrzenia wniosku sołectwa w sprawie funduszu sołeckiego - **druk Nr 66**
 - 5) w sprawie rozpatrzenia wniosku sołectwa w sprawie funduszu sołeckiego - **druk Nr 67**
 - 6) w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Świebodzińskiemu - **druk Nr 68**
 - 7) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – **druk Nr 69**
 - 8) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Szczaniec na rok 2017- **druk Nr 70**
 - 9) w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy finansowej Gminy Szczaniec na lata 2016-2020- **druk Nr 71**
10. Wolne wnioski.
11. Zakończenie posiedzenia.

Ad.3



Pan Sekretarz- powiedział proszę o wprowadzenie do porządku obrad uchwały Druk Nr 72 zmiana uchwały w sprawie dostosowania sieci Szkół

Głosowanie do zmiany porządku obrad:

Głosowanie jednogłośnie 14-za porządek obrad został zmieniony

Pani Przewodnicząca –powiedziała wnosząc o wycofanie z porządku obrad druku Nr 66

Kto jest za zmianą i wycofaniem druku Nr 66

12 –za; przeciw- 0; 2 –wstrzymały się

Uchwały podjęte na sesji:

- L/267/17 w sprawie przejęcia zadania z zakresu Powiatu Świebodzińskiego
- L/268/17 w sprawie przejęcia zadania z zakresu Powiatu Świebodzińskiego
- L/269/17 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości
- L/270/17 w sprawie rozpatrzenia wniosku sołectwa w sprawie funduszu sołectkiego.
- L/271/17 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Świebodzińskiemu.
- L/272/17 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości
- L/273/17 w sprawie zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo Oświatowe
- L/274/17 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Szczaniec na rok 2017
- L/275/17 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2020

Ad.4

Przewodnicząca Rady W. Sieńkowska- powiedziała, że następnym punktem jest głosowanie uwag do protokołu z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy Szczaniec. W związku z tym, że uwag nie zgłoszono protokół uważam za przyjęty.

Ad.5

Przewodnicząca Rady W. Sieńkowska- powiedziała, że w tym momencie pozwolę udzielić głosu panu Komendantowi Straży Pożarnej w Świebodziźnie

Pan Komendant- powiedział co roku jednostki dostają pewną pulę środków , po zmianie władzy zmienił się komendant główny i powstało coś takiego jak bloki finansowe. Teśrodky z roku na rok rosną , doszły remonty i zakupy samochodów. Nie mam środków inwestycyjnych na cel podjazdu, bo to nie remont tylko inwestycja, ochotnicy walczą o to co chcą teraz ja nie mogę im tego zagwarantować. Jeśli są dodatkowe pytania to chętnie odpowiem i mogę przyjeżdżać na każdą sesję.

Pan Jan Kowalski – powiedział czy ten podjazd może być zrobiony w swoim zakresie czy muszą być papiery na to.

Pan Komendant- powiedział nie wiem, bo zależy do kogo grunt należy czy nie wejdą podatki do tego.

Pan Sekretarz –powiedział sprawa jest zagmatwana jeśli chodzi o dokumentację, musi być zgłoszone do Powiatu. Jeśli namiastka podjazdu jest to można remontować, na zebraniu pojawił się zarzut że jeśli złożą na remont i podjazd to dostaną tylko na jedna sprawę.

Pan Komendant- powiedział dokonuję podział finansowy na jednostki. Komenda Wojewódzka dała po równo finansów, jeśli ustawa modernizacji ma trwać 4 lata to wolę co roku dać większą kwotę dla 1-2 jednostek. Jeżeli mam kwotę na remont nie mogę przeznaczyć jej na mundury.

Pan Tomasz Ratajczak- powiedział miała być termomodernizacja budynku OSP i było powiedziane, że jeśli weźmiemy na termomodernizację to nie dostaniemy na podjazd

Pan Komendant- powiedział tak jeśli weźmiecie na remont to nie dostaniecie na podjazd.

Pan Sekretarz –powiedział czekamy dzisiaj na złożenie wniosku dokumentacyjnie jesteśmy gotowi

Pan Komendant- powiedział próbuję pozyskiwać środki, gdyby się stało że termomodernizacja wejdzie na jesień 2018 i zakończy się na początku 2019 to będę musiał tej jednostce dać. Środków na remonty jest więcej.

Pan Kazimierz Sołtysik- powiedział dziękujemy za udzielenie informacji i wyjaśnienie.

Pani Przewodnicząca-powiedziała dziękujemy Panu.

Pani Przewodnicząca-powiedziała teraz proszę o zabranie głosu pana M. Woźniak

Pan Mariusz Woźniak-powiedział na wstępie powiem przestańmy spłacać lampy i Enea każe płacić duże pieniądze (załącznik do protokołu)

Pan Ambroży –powiedział usłyszeliśmy, że to państwo przygotowują dokumenty tak.

Pan Mariusz Woźniak-powiedział pomagamy we wszystkim naszą rolą jest pokazać rozwiązanie i pomóc.

Pan Ambroży –powiedział czy całość będzie szła w ziemi.

Pan Mariusz Woźniak-powiedział tak w ziemi

Przerwa 11:18

Wznowienie 11:30

Ad.6

Przewodnicząca Rady W. Sieńkowska- powiedziała ten punkt był omawiany na komisji, czy są jakieś pytania?

Ad.7

Przewodnicząca Rady W. Sieńkowska- powiedziała, że przechodzimy do kolejnego punktu jakim jest Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych.

Nieprawidłowości zostały rozdane dla właściwych osób.

Ad.8

Przewodnicząca Rady W. Sieńkowska- powiedziała ten punkt był omawiany na komisji

Ad.9

Przewodnicząca Rady W. Sieńkowska- powiedziała kolejny punkt to rozpatrzenie projektów uchwał:

- a) w sprawie przejęcia zadania z zakresu właściwości Powiatu Świebodzińskiego –
druk Nr 63
Uchwała Nr L/267/17 w sprawie przejęcia zadania z zakresu właściwości Powiatu Świebodzińskiego podjęta jednogłośnie 14-za
- b) w sprawie przejęcia zadania z zakresu właściwości Powiatu Świebodzińskiego –
druk Nr 64



- Uchwała Nr L/268/17 w sprawie przejęcia zadania z zakresu właściwości Powiatu Świebodzińskiego Podjęta jednogłośnie 14-za
- c) **w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości- druk Nr 65**
Uchwała Nr L/269/17 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości- podjęta jednogłośnie 14-za
- d) **w sprawie rozpatrzenia wniosku sołectwa w sprawie funduszu sołeckiego - druk Nr 67**
Uchwała Nr L/270/17 w sprawie rozpatrzenia wniosku sołectwa w sprawie funduszu sołeckiego Podjęta jednogłośnie 14-za
- e) **w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Świebodzińskiemu - druk Nr 68**
Uchwała Nr L/271/17 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Świebodzińskiemu podjęta jednogłośnie 14-za
- f) **w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – druk Nr 69**
Uchwała Nr L/272/17 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości podjęta jednogłośnie 14-za
- g) **w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Szczaniec na rok 2017- druk Nr 70**
Uchwała Nr L/273/17 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Szczaniec na rok 2017 podjęta jednogłośnie 14-za
- h) **w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy finansowej Gminy Szczaniec na lata 2016-2020- druk Nr 71**
Uchwała Nr L/274/17 w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy finansowej Gminy Szczaniec na lata 2016-2020 podjęta jednogłośnie 14-za
- i) **w sprawie zmiana uchwały w sprawie dostosowania sieci Szkół- druk Nr 72**
Uchwała Nr L/275/17 w sprawie zmiana uchwały w sprawie dostosowania sieci Szkół podjęta jednogłośnie 14-za

Ad.10

Pani Przewodniczaca-powiedziała chciałabym przygotować Uchwałę dotyczącą diety sołtysów, dołożyć im po 100 zł.

Pani Przewodniczaca-powiedziała w piątek jest zebranie Wiejskie w Szczañcu na godz. 18:00, musimy zwołać sesję nadzwyczajną na 8.11 na godz. 8:00

Pan Ambroży –powiedział nawiązując do wypowiedzi pana komendanta to lepiej pieniądze od komendanta wykorzystać na remont w środku a z Gminnych środków zrobić podjazd

Pan Sekretarz-powiedział Pan Wójt wraca z rehabilitacji 31.10 ale będzie miał zwolnienie, spróbuję Wójta przekonać.

Pan Sołtysik-powiedział mieliśmy udać się do szkoły aby zobaczyć obraz przerobionego pieca, to jest kpina co jest na obecną chwilę współczuję p. Ani jak trzeba będzie ją



ewakuować, bo będzie zadymienie lub inne sytuacje niepokojące, zobaczymy na pasku w tv lub na TVN, że została ewakuowana szkoła w Szczańcu. Podchodzimy z ignorancją, bo znowu Sołtysik walczy o działania na szkole. Była nas garstka co poszła do szkoły i zobaczyliśmy co było na obecną chwilę, Pan Józef też wie że wprowadzono nas w błąd, bo wody ciepłej w tym czasie w którym my byliśmy nie było. Zbiornik jest ogromny, dzieci muszą mieć zapewnioną ciepłą wodę a jej nie było. Naprawdę chciałbym się pochylić nad tym, bo to problem dość znaczący. Jeśli ktoś zgłasza i prosi o to aby zaczerpnąć wiedzę co tam się dzieje to prosiłbym wszystkich aby podeszli rzeczowo, ktoś był odpowiedzialny za prawidłowy projekt, za problematykę chińskiego komina za złe podłączenie pieca, chciałbym aby nie było to scedowane na Panią Dyrektor Pani Dyrektor nie jest świadoma technicznego podłączenia, czy warunków technicznych związanych z pracą kotła proszę aby nie było to przerzucanie piłeczki.

Pan Sekretarz-powiedział zawsze słyszy się to co chce się usłyszeć, mówimy co innego a robione jest inaczej. Jeżeli chodzi o decyzję uchwała pozwala Wójtowi na przejęcie danej nieruchomości, ale do wykonania droga jest długa.

Pani Paszkiewicz- powiedziała dotyczy cmentarza ,że cmentarz jest otwarty a miały być pobierane opłaty

Pani Przewodnicząca- powiedziała proszę o wyjaśnienie tego.

Pani Przewodnicząca- powiedziała jakie są szanse abyśmy skorzystali z projektu oświetlenia ledowego.

Pan Sekretarz-powiedział mówię do Panów ile chcecie za to ,bo to podejrzone. 5-6 firm płaci tej fundacji, to jest produkt sprawdzony. Gdy wejdziemy w tą inwestycję w przyszłym roku będziemy mieli ledy w całej Gminie. Wchodząc w ten projekt damy sobie szanse na lepsze oświetlenie.

Pani Przewodnicząca- powiedziała a co na to Pani Skarbnik

Pani Skarbnik- powiedziała jestem za zwiększy się majątek Gminy i nie wzrosną koszty za konserwację

Pan Janusz Błażków –powiedział jestem za i dużo gmin jest z oświetleniem led. Błąd zrobiliśmy z kanalizacją i gdy teraz nie przystąpilibyśmy do ledów to byłby kolejny błąd.

Pan Ambroży –powiedział panie sekretarzu mam pytanie od strony technicznej bo pytałem o dokumentację bo to jest 370 słupów czy będzie kompleksowa dokumentacja na całą Gminę.

Pan Sekretarz- powiedział my określamy że chcemy mieć daną liczbę punktów oświetlenia dla danej miejscowości to jest zamówienie przetargu i nic więcej. Natomiast dokumentacja techniczna ciąży na firmie która wygra przetarg. Czy przygotować uchwałę dotyczącą oświetlenia na sesję nadzwyczajną.

Pani Przewodnicząca- powiedziała kto jest z państwa za oświetleniem led proszę o podniesienie ręki.(wszyscy są za)



Pan Sekretarz- powiedział pani Skarbnik poddaje mi tu wątpliwość dotyczącą funduszu sołeckiego Szczañca i rozwiązanie tej wątpliwości. Spróbujmy zrobić to w taki sposób że z budżetu zrealizujemy podjazd w tym roku i ogrodzenie a w przyszłym roku cały fundusz pójdzie na Pamprak.

Pan Skrzydlowski –powiedział mam pytanie do pana prezesa OSP czy strażacy jadąc na akcję muszą jechać na sygnale skoro nie jest to wypadek ani pożar.

Pan Ratajczak – Takie są procedury i dyspozycje dostajemy ze Świebodzina.

Pan Sołtysik – mam prośbę do Pana Sekretarza aby w Gminie pracownik merytoryczny zainteresował się tematem spalania smogu drzewa brunatnego

Pan Jan Kowalski- powiedział panie Sekretarzu czy jeśli będzie robiony podjazd i ogrodzenie to sami będą robić czy firma?

Pan Sekretarz- powiedział my zapewniamy sprzęt a wykonanie sami mają zrobić.

Ad.11

Przewodnicząca W. Sieńkowska- powiedziała wobec wyczerpania obrad zamykam posiedzenie L zwyczajnej sesji o godz. 12:52

Protokolowała
Marta Przybylska

Przewodnicząca Rady Gminy
Wiesława Sieńkowska

